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Par viedokļa sniegšanu 

 

Latvijas Zvērinātu tiesu izpildītāju padomē 2021.gada 19.jūnijā saņemta Tieslietu 

ministrijas 2021.gada 18.jūnija vēstule Par Tieslietu ministrijas izstrādātajiem likumprojektiem 

(reģistrācijas Nr.1518/3). Vēstulē lūgts sniegt viedokli par likumprojektu “Grozījumi 

Civillikumā” (VSS-573) un “Grozījums likumā “Par atjaunotā Latvijas Republikas 1937.gada 

Civillikuma ievada, mantojuma tiesību un lietu tiesību daļas spēkā stāšanās laiku un 

piemērošanas kārtību”” (VSS-574) un to anotācijām. 

Saskaņā ar Tiesu izpildītāju likuma 127.panta 3.punktu Latvijas Zvērinātu tiesu 

izpildītāju padome pārstāv Latvijas Zvērinātu tiesu izpildītāju kolēģiju un izsaka zvērinātu tiesu 

izpildītāju viedokli attiecībās ar valsts un pašvaldību institūcijām, citām iestādēm un 

amatpersonām, un sniedz atzinumus likumdošanas un zvērinātu tiesu izpildītāju prakses 

jautājumos.  

Informējam, ka Latvijas Zvērinātu tiesu izpildītāju padomei ir iebildumi un priekšlikumi 

par  likumprojektā  “Grozījumi Civillikumā” (VSS-573) paredzēto regulējumu saistībā ar tādu 

juridisko personu izbeigšanos, kurai pēc izbeigšanās ir palikusi manta un uz mantu palikušas 

reģistrētas parādu saistības, apgrūtinājumi un aizlieguma atzīmes. Proti, no minētā 

likumprojekta un tā anotācijas izriet, ka nostiprinot īpašuma tiesības publiskai personai uz 

nekustamu īpašumu, vienlaikus tiek dzēstas uz šo īpašumu ierakstītās parādu saistības, 

apgrūtinājumi un aizlieguma atzīmes. Izbeidzoties juridiskajai personai, kreditora prasījumi 

pret izbeigušos tiesību subjektu ir beigušies, un esot pamats uzskatīt, ka kreditoram ir zudusi 

tiesiska interese savu prasījumu apmierināšanai. 

Informējam, ka praksē nereti  ir sastopami gadījumi, kad izbeigušai juridiskai personai ir 

palikusi manta un uz mantas reģistrēta hipotēka kreditoru prasījumu apmierināšanai. Latvijas 

Zvērinātu tiesu izpildītāju padome vairākkārt ir informējusi Tieslietu ministriju, ka zvērināti 

tiesu izpildītāji varētu rīkoties ar mantu, kas palikusi pēc juridiskās personas izbeigšanās un ir 

palikuši kreditori, kuru prasījumi nav apmierināti. Latvijas Zvērinātu tiesu izpildītāju padomes 

ieskatā ir jāparedz mehānisms, ka gadījumos, ja ir izbeigusies juridiskā persona, tai ir palikusi 

manta, piemēram, nekustamie īpašumi, uz kuriem nostiprināta ķīlas atzīme, zvērināta tiesu 
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izpildītājs veiktu darbības, lai apmierinātu kreditoru prasījumus. Šādā gadījumā kreditoriem arī 

turpmāk tiku nodrošināta tiesiskā paļāvība, neaizskarot kreditoru tiesības un intereses. 

 

 

 

 

 

   Ar cieņu, 

priekšsēdētāja        I.Kruka 

 
ŠIS DOKUMENTS IR PARAKSTĪTS AR DROŠU ELEKTRONISKO PARAKSTU UN SATUR LAIKA ZĪMOGU 

 

Avota, 67290005 


		2021-07-09T14:00:14+0300
	IVETA KRUKA




